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Protokół Nr LI/2023 

z sesji Rady Powiatu w Kluczborku  

w dniu 30 marca 2023 r. 

 

 

 

LI Sesję Rady Powiatu w Kluczborku otworzył o godz. 1300 Przewodniczący Rady 

Powiatu Andrzej Olech. Przewodniczący Rady Powiatu przywitał wszystkich radnych, 

naczelników wydziałów, kierowników jednostek i następnie stwierdził, że w dniu dzisiejszym  

podejmowane uchwały będą prawomocne, gdyż obecnych na Sesji było 17 radnych. 

 

Kolejno Przewodniczący przeszedł do przedstawienia porządku obrad: 

 

Porządek obrad: 

1.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 

1.1/otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

1.2/zatwierdzenie porządku obrad 

1.3/zatwierdzenie protokołu z L Sesji Rady Powiatu w Kluczborku. 

2.Podjęcie uchwał: 

2.1/ zmieniająca Uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego  

na rok 2023.  

2.2/ w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.  

2.3/w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się w gminnej 

ewidencji zabytków. 

2.4/  w sprawie określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2023 rok. 

2.5/ w sprawie uchylenia uchwały nr XXVII/196/2021 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 25 

marca 2021 r. w sprawie określenia wysokości wynagrodzenia dla rodzin zastępczych 

zawodowych, w tym pełniących funkcję pogotowia rodzinnego, świadczących w powiecie 

kluczborskim opiekę i wychowanie dzieciom przebywającym w rodzinnej pieczy zastępczej. 

2.6/ w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie 

Kluczborskim na lata 2023-2030 

2.7/ w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

mieszkaniach chronionych. 

2.8/ w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Państwowej Straży 

Pożarnej 

2.9/ w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz Wsparcia Policji 

2.10/  w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu w Kluczborku na 

2023 rok 

3. Informacja o  stanie  bezpieczeństwa sanitarnego powiatu kluczborskiego za  2022 rok 

4. Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w Kluczborku w 2022 roku. 

5. Informacja o stanie bezpieczeństwa powiatu kluczborskiego w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej za 2022 rok. 

6. Raport z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 2011-

2020  

7.  Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Rolnictwa w 2022 roku 

8. Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki, Rozwoju 

Rodziny za 2022 rok. 
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9. Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Środowiska za 2022 rok. 

10. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej za 2022 rok, 

11. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji za 2022 rok, 

12.Przyjęcie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku za okres  

od 04.01.2023  r. do 21.02.2023 r. 

13. Podjęcie decyzji o zdalnym trybie obradowania kolejnej Sesji Rady Powiatu  

14. Wolne wnioski 

15. Zamknięcie obrad 

 

 

Radni nie wnieśli uwag do porządku i przyjęli go w głosowaniu: 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Wojciech Smolnik, Ryszard Okaj, Maciej Sitek, Artur Nowak, Celina Zając, Damian Buła, 

Robert Wietrzyk, Norbert Waliczek, Lesław Czernik, Mariusz Pieńkowski, Jakub Goliński, 

Jarosław Przybył, Teresa Wróbel, Andrzej Olech, Piotr Pośpiech, Marcin Michalski, 

Magdalena Durecka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

Kolejno Przewodniczący przeszedł do zatwierdzenia protokołu z L Sesji Rady Powiatu  

w Kluczborku. Radni nie wnieśli uwag. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Jarosław Przybył, Ryszard Okaj, Celina Zając, Maciej Sitek, Damian Buła, Robert Wietrzyk, 

Jakub Goliński, Wojciech Smolnik, Teresa Wróbel, Lesław Czernik, Andrzej Olech, Artur 

Nowak, Mariusz Pieńkowski, Norbert Waliczek, Marcin Michalski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Piotr Pośpiech, Magdalena Durecka 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

Do punktu 2.1 z porządku obrad 

Następnie Przewodniczący przeszedł do omówienia pierwszego projektu uchwały z porządku 

obrad. Głos zabrał Pan Starosta Mirosław Birecki, który zgłosił autopoprawkę Nr 1 Zarządu 

Powiatu do wspomnianego projektu. Pan Starosta powiedział, że autopoprawka związana jest 

z dodatkowymi dochodami, które wpłynęły do Powiatu. Chodzi o darowiznę Fundacji ING 

dla Domu Dziecka w Bąkowie, Lasowicach Małych, Bogacicy w wysokości 10 tys. zł. 

Następnie chodzi o dotację z Gminy Byczyna, jest to dotacja celowa na zadania z zakresu 

interwencji kryzysowej. Następnie darowizna od członka rodziny dla Domu Pomocy 

Społecznej w Gierałcicach w wysokości 10 tys. zł. W autopoprawce jest mowa również  

o dotacji celowej z gminy Byczyna z przeznaczeniem na dofinansowanie programu szczepień 

profilaktycznych przeciwko meningokokom. Kolejno zwiększa się wydatki majątkowe z racji 

zakończenia realizacji projektu modernizacji Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego 
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w Kluczborku. Wykonawca przedstawił rozliczenie kosztorysowe wykonanych prac. Po 

weryfikacji należy dołożyć jeszcze 130 tys. zł. Łączny koszt tego remontu wyniósł ok. 5,5 

mln zł. Następnie głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który zapytał czy te 130 tys. zł. będzie 

sfinansowane kosztem wydatków bieżących? Pan Starosta odpowiedział, że tak. Kolejno 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad autopoprawką.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Ryszard Okaj, Wojciech Smolnik, Damian Buła, Robert Wietrzyk, Jarosław Przybył, Artur 

Nowak, Mariusz Pieńkowski, Maciej Sitek, Marcin Michalski, Celina Zając, Lesław Czernik, 

Andrzej Olech, Norbert Waliczek, Magdalena Durecka 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Jakub Goliński, Teresa Wróbel, Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

Kolejno wobec braku pytań Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały 

wraz ze zgłoszoną autopoprawką. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Ryszard Okaj, Damian Buła, Jarosław Przybył, Robert Wietrzyk, Wojciech Smolnik, Jakub 

Goliński, Norbert Waliczek, Mariusz Pieńkowski, Maciej Sitek, Magdalena Durecka, Celina 

Zając, Lesław Czernik, Andrzej Olech, Artur Nowak, Marcin Michalski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Teresa Wróbel, Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

Radni w głosowaniu podjęli Uchwałę Nr LI/309/2023 zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2023. 

 

Do punktu 2.2 porządku obrad 

Następnie Przewodniczący przeszedł do omówienia projektu w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej. Głos zabrał radny Piotr Pośpiech, który odniósł się do kwestii 

poruszanej na ostatniej Komisji Zdrowia. Mianowicie, chodzi o zmianę harmonogramu spłat 

pożyczki z budżetu państwa, polegającej na zawieszeniu spłat jej rat kapitałowych w roku 

bieżącym i przyszłym. Radny zapytał jaki jest skutek finansowy tej operacji? Ile dodatkowo 

będzie kosztowała obsługa długu w związku z zawieszeniem rat? Odpowiedzi udzieliła Pani 

Skarbnik Magdalena Żmuda-Lewald, która powiedziała, że w 2023 roku do marca raty 

zostały zapłacone. Przesunięte zostają raty od kwietnia do grudnia, 8 rat. Odsetki będą 

większe o 8920,47 zł w całym roku. W roku 2024 przeniesionych zostaje 12 rat, wzrost 

odsetek będzie na poziomie 50 480,39 zł. W związku z brakiem pytań zarządzono 

głosowanie:  
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Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Ryszard Okaj, Robert Wietrzyk, Mariusz Pieńkowski, Damian Buła, Jarosław Przybył, 

Wojciech Smolnik, Celina Zając, Lesław Czernik, Maciej Sitek, Marcin Michalski, Andrzej 

Olech, Teresa Wróbel, Artur Nowak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Jakub Goliński, Norbert Waliczek, Magdalena Durecka, Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

W głosowaniu radni podjęli Uchwałę Nr LI/310/2023 w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej.  

 

Do punktu 2.3 porządku obrad 

Kolejny projekt dotyczył uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub 

znajdującym się w gminnej ewidencji zabytków. 

 

Radni nie zgłosili uwag i podjęli Uchwałę Nr LI/311/2023. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Ryszard Okaj, Jakub Goliński, Andrzej Olech, Damian Buła, Robert Wietrzyk, Maciej Sitek, 

Norbert Waliczek, Celina Zając, Lesław Czernik, Jarosław Przybył, Mariusz Pieńkowski, 

Magdalena Durecka, Teresa Wróbel, Artur Nowak, Marcin Michalski, Wojciech 

Smolnik, Piotr Pośpiech 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

Do punktu 2.4 porządku obrad 

Następnie Przewodniczący przeszedł do omówienia projektu w sprawie określenia zadań do 

realizacji ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 

2023 rok. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Ryszard Okaj, Jarosław Przybył, Maciej Sitek, Robert Wietrzyk, Mariusz Pieńkowski, 

Damian Buła, Jakub Goliński, Teresa Wróbel, Magdalena Durecka, Norbert Waliczek, 

Lesław Czernik, Wojciech Smolnik, Celina Zając, Piotr Pośpiech, Artur Nowak, Andrzej 

Olech, Marcin Michalski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

Radni podjęli Uchwałę Nr LI/312/2023 w sprawie określenia zadań do realizacji ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2023 rok. 
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Do punktu 2.5 porządku obrad 

Następnie Przewodniczący przedstawił projekt w sprawie uchylenia uchwały  

nr XXVII/196/2021 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 25 marca 2021 r. w sprawie 

określenia wysokości wynagrodzenia dla rodzin zastępczych zawodowych, w tym pełniących 

funkcję pogotowia rodzinnego, świadczących w powiecie kluczborskim opiekę i wychowanie 

dzieciom przebywającym w rodzinnej pieczy zastępczej.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Maciej Sitek, Ryszard Okaj, Norbert Waliczek, Teresa Wróbel, Andrzej Olech, Damian Buła, 

Robert Wietrzyk, Jarosław Przybył, Artur Nowak, Magdalena Durecka, Lesław Czernik, 

Marcin Michalski, Wojciech Smolnik, Celina Zając, Mariusz Pieńkowski, Jakub 

Goliński, Piotr Pośpiech 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

Radni podjęli Uchwałę Nr LI/313/2023 w sprawie uchylenia uchwały  

nr XXVII/196/2021 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 25 marca 2021 r. w sprawie 

określenia wysokości wynagrodzenia dla rodzin zastępczych zawodowych, w tym pełniących 

funkcję pogotowia rodzinnego, świadczących w powiecie kluczborskim opiekę i wychowanie 

dzieciom przebywającym w rodzinnej pieczy zastępczej.  

 

Do punktu 2.6 porządku obrad 

Kolejno Przewodniczący przeszedł do omówienia projektu w sprawie przyjęcia Strategii 

Rozwiązywania Problemów Społecznych w Powiecie Kluczborskim na lata 2023-2030. Głos 

zabrała Dyrektor PCPR w Kluczborku Pani Iwona Rudnicka-Hrynyszyn, która powiedziała, 

że opracowanie tej strategii wynika z ustawy o pomocy społecznej. Poprzednia Strategia 

skończyła obowiązywanie na obecnej Sesji. Strategia została opracowana we współpracy  

z gminami, na podstawie ankiet, które były rozsyłane wśród mieszkańców. Założenia  

i działania, które w niej zostały przygotowane są adekwatne do potrzeb. Wobec braku pytań 

Przewodniczący zarządził głosowanie:  

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Ryszard Okaj, Maciej Sitek, Marcin Michalski, Mariusz Pieńkowski, Norbert Waliczek, 

Damian Buła, Robert Wietrzyk, Jakub Goliński, Teresa Wróbel, Artur Nowak, Magdalena 

Durecka, Celina Zając, Lesław Czernik, Piotr Pośpiech, Wojciech Smolnik, Jarosław 

Przybył, Andrzej Olech 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

W głosowaniu radni podjęli Uchwałę Nr LI/314/2023. 
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Do punktu 2.7 porządku obrad 

Następnie przedstawiony został projekt w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w mieszkaniach chronionych. Wobec braku zapytań Przewodniczący 

zarządził głosowanie: 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Maciej Sitek, Robert Wietrzyk, Marcin Michalski, Ryszard Okaj, Mariusz Pieńkowski, Teresa 

Wróbel, Jakub Goliński, Damian Buła, Norbert Waliczek, Magdalena Durecka, Jarosław 

Przybył, Lesław Czernik, Celina Zając, Wojciech Smolnik, Piotr Pośpiech, Artur 

Nowak, Andrzej Olech 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

W głosowaniu radni podjęli Uchwałę Nr LI/315/2023.  

 

 

Do punktu 2.8 porządku obrad 

Kolejno omówiony został projekt w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz 

Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej. 

Wobec braku zapytań zarządzono głosowanie: 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Ryszard Okaj, Artur Nowak, Damian Buła, Wojciech Smolnik, Robert Wietrzyk, Mariusz 

Pieńkowski, Jakub Goliński, Norbert Waliczek, Piotr Pośpiech, Maciej Sitek, Magdalena 

Durecka, Marcin Michalski, Lesław Czernik, Andrzej Olech, Jarosław Przybył, 

Teresa Wróbel, Celina Zając 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

W głosowaniu podjęta została Uchwała Nr LI/316/2023. 

 

Do punktu 2.9 porządku obrad 

Następnie omówiony został projekt w sprawie przekazania środków finansowych na Fundusz 

Wsparcia Policji. 

Wobec braku zapytań zarządzono głosowanie: 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Marcin Michalski, Jarosław Przybył, Robert Wietrzyk, Ryszard Okaj, Damian Buła, Maciej 

Sitek, Jakub Goliński, Norbert Waliczek, Wojciech Smolnik, Andrzej Olech, Celina Zając, 

Magdalena Durecka, Lesław Czernik, Piotr Pośpiech, Teresa Wróbel, Mariusz 

Pieńkowski, Artur Nowak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

W głosowaniu podjęta została Uchwała Nr LI/317/2023. 

  

Do punktu 2.10 porządku obrad 

Następnie przedstawiony został projekt w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych 

Rady Powiatu w Kluczborku na 2023 rok.  

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Artur Nowak, Maciej Sitek, Ryszard Okaj, Damian Buła, Wojciech Smolnik, Teresa Wróbel, 

Magdalena Durecka, Andrzej Olech, Jakub Goliński, Marcin Michalski, Robert Wietrzyk, 

Jarosław Przybył, Piotr Pośpiech, Mariusz Pieńkowski, Norbert Waliczek, Lesław 

Czernik, Celina Zając 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

 

W głosowaniu radni podjęli Uchwałę Nr LI/318/2023.  

 

Do punktu 3 porządku obrad 

Następnie przedstawiona została Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego powiatu 

kluczborskiego za 2022 rok. Głos zabrała Dyrektor Sanepidu Pani Małgorzata Zabierowska, 

która powiedziała, że w zeszłym roku nie wystąpiły żadne szczególne zdarzenia, które mogły 

by naruszyć bezpieczeństwo sanitarne.  W pierwszych miesiącach roku odnotowany został 

wzrost zakażeń COVID-19. Obecnie społeczeństwo jest już bardziej uodpornione, niż na 

początku pandemii. Dużo ludzi już przechorowało, część zyskała odporność poprzez 

szczepionki. W samym powiecie kluczborskim ponad 50% osób skorzystało z możliwości 

szczepienia. Jeżeli chodzi o problemy bieżące to do takich można zaliczyć uchylanie się 

opiekunów czy też rodziców od szczepień obowiązkowych. W ostatnich dwóch, trzech latach 

powstał taki trend, który może doprowadzić do tego, że w najbliższym czasie możemy mieć 

spotkanie z chorobami, o których już zapomnieliśmy. Drugi problem dotyczy wody. Ogólnie 

jest 11 wodociągów, w 4 woda jest stale chlorowana. Zdarzają się jednak incydentalnie 

zdarzenia dotyczące skażenia mikrobiologicznego wody. W roku ubiegłym doszło do tego  

4 razy. W tych zestawieniach warto zwrócić również uwagę na liczbę ludności, których to 

dotyczyło. W Wołczynie wszystkie 4 studnie, które są wykorzystywane do zaopatrzenia 

ludności mają podwyższone stężenie azotanów. Są specjalne urządzenia, które przez 

specjalną wymianę jonową uzdatniają tę wodę. Pani Dyrektor odniosła się również do 

kluczborskiego zalewu. Po raz trzeci woda uzyskała ocenę niedostateczną. Co do bieżącej 

oceny jakości wody nigdy nie było problemu. Woda jest badana pod względem zawartości 

takich bakterii jak Escherichia coli i Enterokoki. Nie ma przekroczeń. Natomiast zgodnie  

z rozporządzeniem przy dokonaniu klasyfikacji ta jakość wody jest sklasyfikowana jako 

niedostateczna. Po pięciu latach takiej oceny takie kąpielisko jest zamykane. Problem jest 

zdiagnozowany. Zarządca zalewu podjął się rozwiązania problemu. Nasz zalew jest to 

zbiornik przepływowy, zasilany z rzeki Stobrawa na dopływie do zbiornika pojawiają się 

ścieki. Pani Dyrektor odniosła się również do krytej pływalni, a konkretnie do brodzika. 

Brodzik jako miejsce, gdzie przebywają małe dzieci to należałoby zwrócić większą uwagę, 

żeby nie dochodziło do przekroczeń norm. Kolejno głos zabrał Przewodniczący Rady Pan 
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Andrzej Olech, który pełni również rolę Dyrektora OSiR w Kluczborku i jest organizatorem 

kąpieliska na zalewie w okresie letnim. Przewodniczący zwrócił się do Pani Dyrektor  

z prośbą, a by powiedzieć, czy woda w której kąpią się mieszkańcy jest bezpieczna? Pani 

Dyrektor powiedziała, że nie było momentu, w którym była wyłączona woda. 

Przewodniczący następnie dodał, że sposób diagnozowania tej wody jest wielką zagadką. 

Zostały podjęte działania, aby wyjaśnić skąd te wszystkie zanieczyszczenia biorą się  

w kluczborskim zbiorniku. Wstępnie temat jest zdiagnozowany, w ościennej gminie brakuje 

podłączenia do kanalizacji i nieuczciwi mieszkańcy wylewają ścieki do rzeki Stobrawa. 

Przewodniczący następnie odniósł się do tematu krytego basenu. Obecnie sytuacja wygląda 

tak, że przy panującej sytuacji gospodarczej nikt nie zdecyduje się na budowę nowego, 

dużego basenu. Nie można w tym momencie nawet określić parametrów kosztów budowy. 

Ceny materiałów budowlanych zmieniają się co chwilę. Projekt nowego basenu jest gotowy. 

Odbywają się spotkania, które mają na celu pozyskanie zewnętrznego finansowania tego 

przedsięwzięcia. Jeśli chodzi o brodzik na basenie to cieszy się on dużym zainteresowaniem 

szkółek pływania dla niemowlaków. Po każdych zajęciach woda w brodziku jest wymieniana, 

dezynfekowana. Mimo, to czasami zdarzą się przypadki, że pojawią się bakterie różnego 

rodzaju.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Robert Wietrzyk, Marcin Michalski, Damian Buła, Teresa Wróbel, Ryszard Okaj, Norbert 

Waliczek, Andrzej Olech, Celina Zając, Jakub Goliński, Maciej Sitek, Lesław Czernik, 

Wojciech Smolnik, Jarosław Przybył, Magdalena Durecka, Artur Nowak, Piotr 

Pośpiech, Mariusz Pieńkowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

Do punktu 4 porządku obrad  

Następnie Komendant Policji Pan Paweł Kolczyk przedstawił sprawozdanie z działalności 

Komendy Powiatowej Policji w Kluczborku w 2022 roku. Pan Komendant podziękował Panu 

Staroście i Radzie powiatu za przyznanie środków na Fundusz Wsparcia Policji. W wyniku 

działań Policji przy interwencji uległ zniszczeniu jeden pojazd, który jest nie do naprawy. 

Kolejno jeżeli chodzi o rok 2022 nastąpił spadek dynamiki przestępczości, jeśli chodzi  

o kwestie wszcząć postępowań przygotowawczych. Wzrost dynamiki nastąpił w odniesieniu 

do czynów stwierdzonych. Niepokojący jest również wzrost przestępczości  w kategoriach 

tzw. siedmiu najbardziej uciążliwych społecznie, do których zalicza się kradzieże  

z włamaniem, kradzieże samochodu, kradzieże i uszkodzenie mienia, rozboje, przestępstwa 

rozbójnicze oraz uszkodzenia ciała. W tych kategoriach nastąpił wzrost przestępczości  

w 2022 roku. Na terenie powiatu kluczborskiego istniały 3 grupy przestępcze, który trudniły 

się właśnie takim rodzajem przestępstw. Zostały one rozbite, sprawcy ujęci. Sukcesem 

Komendy jest to, że w 2022 roku uzyskała najwyższy pułap zabezpieczenia mienia od 

sprawców, prawie 750 tys. zł na poczet przyszłych kar. W 2022 odnotowano również dużą 

liczbę zdarzeń narkotykowych. Z rynku zdjęto 18 kg narkotyków. Jeżeli chodzi  

o wykroczenia, to policjanci nakładają również dużą liczbę pouczeń, czy też innych 

pozarepresyjnych środków, nie tylko mandaty. Duża liczba wniosków kierowana jest także do 

sądu. Jeśli chodzi o wykroczenia drogowe, to rok 2022 jest rokiem, gdzie liczba wypadków 

była mniejsza. Natomiast ofiar śmiertelnych było więcej niż w roku poprzednim. Nowym 

problemem, który narasta z każdym rokiem jest cyberprzestępczość w sieci. W tej kwestii 
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Policja działa przez profilaktykę. Organizowane są spotkania o tej tematyce. Poziom 

wykrywalności tego typu przestępstw również wzrasta z każdym rokiem. Następny trend, 

który również może niepokoić to wzrost zgłoszeń związanych z przemocą w rodzinie. 

Nastąpił wzrost ilości Niebieckich Kart. Zwiększyła się ilość przemocy psychicznej, która jest 

trudna do udowodnienia. Następnie głos zabrał radny Norbert Waliczek, który zapytał jak na 

naszym terenie wygląda przemoc w szkołach, rozboje młodzieży. W ostatnim czasie słychać 

o wielu takich przypadkach. Pan Komendant powiedział, że w roku 2022 nie odnotowano 

takiego zdarzenia. Kolejno Przewodniczący zapytał, jak wygląda sprawa ubezpieczenia 

radiowozu. Czy istnieje jakieś systemowe rozwiązanie jeśli chodzi o ubezpieczenie. Auta 

biorą udział w akcjach i jak to wygląda. Pan Komendant powiedział, że jest to sytuacja 

skomplikowana. Jednostka powiatowa jest w dużej mierze uzależniona od zakupów 

centralnych. Komendant powiatowy nie ma do dyspozycji funduszu czy budżetu, który 

mógłby spowodować zakup jakiegokolwiek środka trwałego sam dla siebie. Jeśli chodzi  

o ubezpieczenie pojazdów to są ubezpieczone tylko i wyłącznie od odpowiedzialności 

cywilnej. Jeśli samochód jest wykorzystywany jako środek przymusu bezpośredniego 

wówczas ten ubezpieczyciel nie zgadza się na wypłatę odszkodowania. Istnieje możliwość 

pozyskania środków z OC sprawcy w postępowaniu sądowym. Obecnie prowadzone jest 

postępowanie przygotowawcze w tej sprawie. Środki, które w ramach zadośćuczynienia 

zostają pozyskane trafiają do budżetu Komendy Głównej.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Jakub Goliński, Celina Zając, Ryszard Okaj, Damian Buła, Wojciech Smolnik, Andrzej 

Olech, Teresa Wróbel, Jarosław Przybył, Robert Wietrzyk, Piotr Pośpiech, Marcin Michalski, 

Mariusz Pieńkowski, Maciej Sitek, Magdalena Durecka, Lesław Czernik, Norbert Waliczek, 

Artur Nowak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

Do punktu 5 porządku obrad 

Kolejne Sprawozdanie dotyczyło Informacji o stanie bezpieczeństwa powiatu kluczborskiego 

w zakresie ochrony przeciwpożarowej za 2022 rok.  

Głos zabrał p.o. Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej Pan Łukasz Olejnik, 

który odniósł się do najważniejszych informacji zawartych przedstawionym sprawozdaniu. 

Wykonano 60 kontroli na 116 obiektach. Stwierdzono 92 nieprawidłowości i wydano  

46 aktów administracyjnych w związku z tym. Najczęściej stwierdzane nieprawidłowości to 

przede wszystkim niewłaściwy stan techniczny hydrantów zewnętrznych, brak pełnego 

oznakowania dróg pożarowych, niewłaściwe warunki eksploatacji instalacji użytkowych, 

składowanie materiałów palnych na nieużytkowanych poddaszach i strychach i brak 

oznaczenia urządzeń przeciwpożarowych. Jeśli chodzi o zadania organizacyjno-kadrowe to  

w Komendzie są 54 etaty, 2 etaty to pracownicy cywilni, 1 etat korpus służby cywilnej. 

Codziennie w służbie jest 8 strażaków w jednostce ratowniczo-gaśniczej, 1 dyżurny 

stanowiska kierowania i 8 pracowników systemu codziennego. Większość kadry posiada 

wyższe wykształcenie a kadra jest stosunkowa młoda. Jeśli chodzi o zakup pojazdów to rok 

2022 był dość owocny w tej kwestii. Jednostka otrzymała dwa samochody ratowniczo-

gaśnicze, jeden samochód lekki typu bus. Łączna kwota pojazdów to 2 332 470 zł. Jednostce 

udaje się również pozyskiwać dodatkowe środki na zakup sprzętu. Dzięki różnych firmom 

jednostka wyposażona została w kamerę termowizyjną, aparaty powietrzne, defibrylator EED, 
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radiotelefon Motorola DM 4600. Jednostka z własnego budżetu zakupiła zestaw tlenoterapii, 

radiotelefony, sprzęt informatyczny, agregat prądotwórczy, czy też rzeczy do wyposażenia 

biur, oraz umundurowanie służbowe i wyjściowe na łączną kwotę 73 tys. zł. Łączny budżet 

Komendy to 5 528 063 zł. W roku 2022 nastąpiło zwiększenie o 229 321 zł. Kolejno Pan 

Komendant podziękował za zeszłoroczne wsparcie w wysokości 50 tys. zł. Jeśli chodzi o ilość 

zdarzeń to nastąpił spadek o 7,5%. W roku jeszcze wcześniejszym dużo zdarzeń związane 

było z covidem. Łącznie było 1071 zdarzeń. Kolejno Pan Komendant podziękował za 

przyznanie środków na zakup cysterny. Obecnie Jednostka jest na etapie wymiany 

umundurowania. Środki na wymianę zostały przyznane z Komendy Głównej. Dodatkowo 

realizowane są zakupy w ramach tak zwanych środków z Ukrainy, to jest realizacja zadań 

wynikająca z ustawy o pomocy obywatelom Ukrainy. Część rzeczy została przekazana 

strażakom na Ukrainę, ubrania specjalne, buty, hełmy, sprzęt łączności. Kolejno w związku z 

dużymi kosztami należy dokonać modernizacji w kotłowni jednostki. Wymiana pieca to koszt 

ok. 50 tys. zł. Jeżeli chodzi o najbliższe plany to Zarząd Oddziału Powiatowego Związku OSP  

Przygotowuje mistrzostwa jednostek OSP powiatu kluczborskiego w sporcie pożarniczym. 

Komenda będzie również wpierać to przedsięwzięcie. Z końcem czerwca będą organizowane 

największe w tym roku na terenie powiatu ćwiczenia dwóch Kompanii Gaśniczych 

Wojewódzkiego Odwodu Operacyjnego. To będą leśne ćwiczenia na terenie leśnictwa Oś,  

w tych ćwiczeniach udział weźmie blisko 350 strażaków z 4 powiatów. Odnośnie problemów 

finansowych Pan Komendant powiedział, że poziom wykonania na 28 lutego br. paragrafu,  

z którego płacona jest energia, gaz to pozostało tylko 50% z kwoty przeznaczonej na cały rok.  

Wnioski z zapotrzebowaniem na rok 2024 trzeba już składać. Złożony został wniosek na 

samochód typu pickup i quad. Łączna wartość zadania to 600 000 zł. Głos zabrał 

Przewodniczący, który w imieniu Rady oraz mieszkańców podziękował przedstawicielowi 

Policji, Straży Pożarnej, Dyrektorowi PCPR oraz Sanepidu za dobrą dotychczasową 

współpracę.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Robert Wietrzyk, Ryszard Okaj, Norbert Waliczek, Artur Nowak, Wojciech Smolnik, Celina 

Zając, Damian Buła, Lesław Czernik, Maciej Sitek, Teresa Wróbel, Magdalena Durecka, 

Jarosław Przybył, Jakub Goliński, Andrzej Olech, Marcin Michalski, Mariusz Pieńkowski, 

Piotr Pośpiech 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

Do punktu 6 porządku obrad 

Kolejno przedstawiono raport z realizacji Powiatowej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych 2011-2020. Radni nie wnieśli zapytań. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Ryszard Okaj, Maciej Sitek, Robert Wietrzyk, Damian Buła, Norbert Waliczek, Teresa 

Wróbel, Marcin Michalski, Jakub Goliński, Mariusz Pieńkowski, Artur Nowak, Celina Zając, 

Andrzej Olech, Jarosław Przybył, Wojciech Smolnik, Piotr Pośpiech, Magdalena Durecka, 

Lesław Czernik 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

Do punktu 7 porządku obrad 

Następnie pod głosowanie poddane zostało Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu  

i Rolnictwa za rok 2022.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Ryszard Okaj, Maciej Sitek, Teresa Wróbel, Marcin Michalski, Robert Wietrzyk, Jarosław 

Przybył, Lesław Czernik, Andrzej Olech, Jakub Goliński, Mariusz Pieńkowski, Damian Buła, 

Magdalena Durecka, Wojciech Smolnik, Norbert Waliczek, Celina Zając, Artur Nowak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

 

Do punktu 8 porządku obrad 

Następnie pod głosowanie poddane zostało Sprawozdanie z działalności Komisji Oświaty, 

Kultury, Sportu, Turystyki, Rozwoju Rodziny w 2022 roku.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Artur Nowak, Maciej Sitek, Robert Wietrzyk, Teresa Wróbel, Ryszard Okaj, Mariusz 

Pieńkowski, Jarosław Przybył, Jakub Goliński, Lesław Czernik, Celina Zając, Wojciech 

Smolnik, Marcin Michalski, Norbert Waliczek, Magdalena Durecka, Damian Buła, Andrzej 

Olech 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

Do punktu 9 porządku obrad 

Następnie pod głosowanie poddane zostało Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia, 

Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony Środowiska za 2022 rok. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Ryszard Okaj, Maciej Sitek, Norbert Waliczek, Damian Buła, Teresa Wróbel, Robert 

Wietrzyk, Andrzej Olech, Mariusz Pieńkowski, Marcin Michalski, Magdalena Durecka, Artur 

Nowak, Celina Zając, Wojciech Smolnik, Jakub Goliński, Jarosław Przybył, Lesław 

Czernik 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 
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Do punktu 10 porządku obrad 

Następnie pod głosowanie poddane zostało Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej 

za 2022 rok. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Ryszard Okaj, Marcin Michalski, Maciej Sitek, Robert Wietrzyk, Celina Zając, Jakub 

Goliński, Norbert Waliczek, Jarosław Przybył, Teresa Wróbel, Wojciech Smolnik, Mariusz 

Pieńkowski, Damian Buła, Andrzej Olech, Artur Nowak, Magdalena Durecka, Lesław 

Czernik 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

Do punktu 11 porządku obrad 

Następnie pod głosowanie poddane zostało Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji za 2022 rok.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Artur Nowak, Ryszard Okaj, Maciej Sitek, Jarosław Przybył, Robert Wietrzyk, Celina Zając, 

Teresa Wróbel, Mariusz Pieńkowski, Wojciech Smolnik, Andrzej Olech, Jakub Goliński, 

Lesław Czernik, Marcin Michalski, Norbert Waliczek, Magdalena Durecka, 

Damian Buła 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

Do punktu 12 porządku obrad 

Przewodniczący przedstawił sprawozdanie z działalności  Zarządu Powiatu za okres  

od 04.01.2023 r. do 21.02.2023 r. Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Artur Nowak, Robert Wietrzyk, Ryszard Okaj, Mariusz Pieńkowski, Jarosław Przybył, 

Andrzej Olech, Lesław Czernik, Wojciech Smolnik, Maciej Sitek 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 

Marcin Michalski, Celina Zając, Jakub Goliński, Damian Buła, Teresa Wróbel, Norbert 

Waliczek, Magdalena Durecka, Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 
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Do punktu 13 porządku obrad  

Kolejny punkt z porządku obrad dotyczył podjęcia decyzji o zdalnym trybie obradowania 

kolejnej Sesji Rady Powiatu.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Ryszard Okaj, Marcin Michalski, Celina Zając, Robert Wietrzyk, Damian Buła, Teresa 

Wróbel, Jarosław Przybył, Andrzej Olech 

PRZECIW (3) 

Mariusz Pieńkowski, Magdalena Durecka, Piotr Pośpiech 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Artur Nowak, Maciej Sitek, Norbert Waliczek, Jakub Goliński, Wojciech Smolnik, Lesław 

Czernik 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (2) 

Przemysław Panicz, Zdzisław Pelc 

 

 

Do punktu 14 porządku obrad  

W wolnych wnioskach głos zabrał radny Damian Buła, który zapytał o drogę z Byczyny na 

Ciecierzyn,  Janówka-Miechowa, oraz z Jakubowic przez Skałągi do Krzywizny. Czy powiat 

jest w stanie przy wsparciu zainteresowanych gmin wygospodarować jakieś środki 

finansowe? Na jaki zakres robót mogą liczyć mieszkańcy? Głos zabrał Pan Starosta, który 

powiedział, że wniosek na drogę Jakubowice-Skałągi został złożony w tamtym roku. Jest na 

etapie oceny. Jest duża szansa, że te środki zostaną przyznane. Kwota całej inwestycji to  

ok. 4,5 mln zł, dofinasowanie ok. 3 mln zł. Kolejny wniosek jaki jest w ocenie to droga 

Jaśkowice-Gola i w tym roku będzie decyzja. Odnośnie innych dróg to rozpoczęto łatanie 

dziur. Aura nie jest obecnie zbyt sprzyjająca. Pogoda musi się ustabilizować i cykl remontów 

cząstkowych się zacznie. Następnie głos zabrał radny Marcin Michalski, który zwrócił się do 

Zarządu powiatu z prośbą o zajęcie się tematem bezpieczeństwa na rogach powiatu 

kluczborskiego. Obecnie wiele przejść dla pieszych na drogach gminnych posiada nowe, 

bezpieczne oświetlenie. Radny powiedział, że w szczególności chodzi o drogę powiatową na 

osiedlu Północ, ul. Jana Pawła II. Należy podjąć w miarę możliwości działania zmierzające 

poprawieniu bezpieczeństwa na przejściach dla pieszych. Radny powiedział, że  

w Ministerstwie Infrastruktury pojawiły się środki na ten cel. Pan Starosta odpowiedział, że 

wniosek do tego naboru jest już przygotowany i właśnie na tę drogę o której wspomniał 

radny. Następnie głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Pan Maciej Sitek, który 

poinformował, że do Biura Rady Powiatu wpłynęło kilka pism. Jedno dotyczy drogi o nr 1311 

O na odcinku Jaśkowice- Gola, kolejne pismo dotyczy sołectwa Ciecierzyn i drogi nr 1302 O. 

W pismach do zapoznania się jest także apel gminy Praszka w sprawie wprowadzenia zmian 

w Ustawie o finansowaniu zadań oświatowych dotyczących zasad rozliczania finansowego 

między jst. przekazywanych dotacji na ucznia w szkole. Jest także apel Gminy Świerczów  

w sprawie przyjęcia rezolucji dla uczczenia 25 rocznicy obrony samodzielności 

administracyjnej województwa opolskiego przez jego mieszkańców. W tej samej sprawie 

można zapoznać się z Uchwałę Sejmiku Województwa. Zainteresowani radni  mogą zapoznać 

się z pismami w Biurze Rady. Kolejno głos zabrał Przewodniczący, który z okazji 

zbliżających się Świąt Wielkanocnych złożył wszystkim świąteczne życzenia.  
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Do punktu 15 porządku obrad  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 

za udział w obradach i o godz. 14:25 zamknął LI Sesję Rady Powiatu w Kluczborku.  

Na tym protokół zakończono.                                                            

 

 

 

 

 

                                                             Przewodniczący Rady Powiatu 

                                                        w Kluczborku  

                                                         Andrzej Olech 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

Małgorzata Gulanowska 


